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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 8 
Caràcter: Extraordinària  
Data: 15 de maig de 2012 
Horari: de 10.05 h a 10.35 h 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Guadalupe Pulido Roman (PSOE) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 
Excusa la seva assistència: 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Tresorer: Maria del Mar Lázaro Meca 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
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Secretària del ple: Nieves Téllez García 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Avui, aquest pic si que hem pogut fer les coses com tocava, amb una 
comissió de comptes i després amb un ple convocat amb temps, no com va passar amb 
el Pla d’Ajust, que vull tornar demanar disculpes de que haguéssim de fer aquell plenari 
d’aquella manera que ho varem fer. Bé, avui és un pas més, és un pas important pels 
proveïdors municipals, avui proposem una operació d’endeutament per mirar de fer una 
liquidació de les factures dels proveïdors. Nosaltres des de el principi que varem iniciar 
aquesta legislatura, varem dir que l’endeutament limitaria molt l’acció de Govern, i no 
només l’endeutament bancari, sinó també l’endeutament que hi havia en factures de 
proveïdors, des de el primer moment varem voler, quan informàvem de la situació 
financera de l’Ajuntament, quan varem xerrar d’aquell endeutament global de 600 
milions d’euros, no només xerràvem d’endeutament bancari sinó també d’endeutament 
amb proveïdors, sobretot perquè l’endeutament amb proveïdors era un endeutament a 
curt termini, per tant se li havia de donar una resposta. Sempre ha estat una prioritat 
d’aquest Govern mirar de reduir l’endeutament amb proveïdors, ja ho varem fer a 
setembre del 2011, que varem haver de demanar un crèdit de 17 milions d’euros, crèdit 
que s’haurà de tornar durant aquesta legislatura, per tant haurà de tornar aquest Govern 
per pagar ja factures que estaven damunt la taula d’anteriors governs. Per tant la 
proposta que el Govern dur avui en el Plenari, és una proposta, no per incrementar 
d’endeutament municipal, perquè aquest endeutament existeix, sinó per fer-lo viable a 
l’hora de fer la liquidació. Nosaltres proposem canviar un endeutament a curt termini, és 
a dir un endeutament que hauríem de pagar tot d’una, per fer-ho un endeutament a llarg 
termini, amb una operació a 10 anys, amb 2 de carència, i hem de dir que aquest 
endeutament, que estam proposant avui, inclou un Pla d’Ajust, un Pla d’Ajust que no és 
fruit de la improvisació, des de el primer moment aquest Equip de Govern, que tenia 
coneixement de la situació econòmica que tenia el nostre consistori, des de el primer 
moment va marcar una, un full de ruta dins aquest Pla d’Ajust, per tant el Pla d’Ajust no 
ha estat fruit de cap tipus d’improvisació, i el clar exemple de que no ha estat fruit de 
cap tipus d’improvisació, és que no farà falta modificar el pressupost del 2012 per 
complir amb aquest pla. He llegit en els diaris que si estan demanant a altres institucions 
que facin modificacions del pressupost, i vull recordar que antigament l’oposició 
criticava en aquest Equip de Govern, que retardés l’aprovació del pressupost per l’any 
2012, dient que hi havia altres institucions que el tenien aprovat, i ara és curiós que els 
mateixos partits que formen l’oposició en aquelles altres institucions que posaven com 
exemple, ara els hi diuen que han de modificar el pressupost. Per tant lo que està clar és 
que aquest Equip de Govern des de el primer moment se va trobar un tren aturat a una 
estació, i lo que està fent és mirar de posar-lo en marxa, per nosaltres aquest tren està en 
marxa, no està a la velocitat que ens agradaria que anés aquest tren, però el tren de 
l’Ajuntament està en marxa, l’hem posat en marxa d’aquella estació que estava aturada 
per l’anterior Equip de Govern, lo que ens crida l’atenció és que això que és una 
proposta bona pels proveïdors, proveïdors de factures deixades per anteriors governants, 
per lo vist ni el Partit Socialista, ni PSM-Iniciativa Verds Entesa, per pagar les seves 
factures estiguin d’acord, per tant jo lo que vull, o nosaltres hem trobat aquesta 
alternativa, una alternativa que entenem que és bona i l’única viable per fer front al 
pagament en els proveïdors, però com se sol dir, soy todo orejas, per sabre aquells que 
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varen deixar les deutes quina alternativa, quin missatge tenen pels proveïdors 
municipals, perquè lo que està clar és que ens varen deixar moltes deutes però la caixa 
buida, esper que l’alternativa no sigui quedar-se a l’estació on havien aturat el tren, que 
és lo que hem vist durant, al llarg ja pràcticament d’un any que duim de legislatura, una 
oposició que no presenta alternativa, que lo únic que diu és criticar, criticar, com avui, 
perquè a jo me va sorprendre molt que inclús hi hagués gent que votes en contra de 
pagar les factures en els proveïdors, les factures que ens havien deixat els anteriors 
governants. Dir-li perquè ... vaig veure que el Partit Socialista deia que pràcticament el 
100% de les factures, eren factures de l’actual Equip de Govern, bé, no sé si referia en 
els 2,5 milions de factures del 2007, o els 6 milions de factures del 2009, o els casi 2 
milions de factures del 2008, si se referia en aquestes factures, o si se referia a les 
factures de Tirme que ens varen deixar sense pagar, que eren, la majoria eren del 2010, 
per tant si deien que el 99% de les factures eren de l’actual Govern, vol dir que de 100 
milions d’euros, que és la proposta que tenim avui, només un milió d’euros eren seves, i 
a jo hi ha qualque cosa que no em quadra, inclús l’interventor ho diu, hi ha 4 milions de 
factures que ni tan sols s’havien tramitat, i que les he hagudes de diríem autoritzar o 
donar l’ok l’interventor, per 4 milions d’euros, per tant el milió d’euros aquests no sé si 
se refereixen única i exclusivament en el milió d’euros que ens varen deixar de factures 
amb els mitjans de comunicació, o bé, suposo que ara tindran temps per poder explicar 
perquè no volen que l’Equip de Govern pagui les seves factures, jo dic que, soy todo 
oídos, per conèixer quina alternativa té l’oposició, sinó entenc que votaran a favor. 
Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Parla la Sra. Secretària: 
 
“Después de hablar con el Interventor y la Tesorera, hemos advertido que hay un error 
en la propuesta de acuerdo, y tal como figura en la convocatoria de la sesión, lo que 
estamos haciendo es aprobar la solicitud de concertación, no iniciar los trámites sino 
aprobar la solicitud. Figuraba así en el orden del día, pero la propuesta hemos visto que 
está mal, o sea que se tenga en cuenta ese error que se corrige.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“¿Hay algún problema en que se modifique? No. Gràcies. Perdoni jo antes no he pensat 
a donar la benvinguda a Yolanda Garvi, després de una llarga temporada de, que ha 
estat pues a ca seva recuperant-se d’aquesta lesió, molt ben vinguda, estic molt content 
de que, de tornar a tenir-la aquí amb nosaltres, de bon de veres. I comunicar-los que 
avui falta en Joan Pau Reus, perquè ha tingut la valentia de casar-se, ho va fer aquest 
diumenge passat, dissabte passat, està de viatge de noces, bé, perdó, no, avui en dia en fi 
només volia sabre que la seva absència és com a conseqüència del viatge de noces que 
ha començat, i estarà un parell de setmanes de viatge de noces, només era posar-ho en 
coneixement de tothom, i ara si continuem amb la, Sr. Verger vostè té la paraula.” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Si. Avui, bé nosaltres ens sumem també a la benvinguda a Yolanda Garvi, i també la 
felicitació en el Regidor Reus, que s’ha casat, que disfruti del viatge. Anem a veure, 
avui assistim a una passa procedimental més, amb l’operació del Reial Decret Llei 
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4/2012, que sota un títol positiu, de pagament de proveïdors, lo que amaga i lo que 
comporta és una operació en que guanyen els bancs, i en que perden els ciutadans, 
guanyen els bancs perquè deixen a l’Ajuntament a un interès de pràcticament un 7%, 
uns doblers que ells han rebut a l’1%, per tant aquí ja també queda una mica ben 
emmarcada en que consisteix aquesta operació, estam en un tema de socialitzar les 
pèrdues dels bancs, el desastre de la gestió dels bancs els darrers anys, repara una ajuda, 
se transfereixen recursos públics cap als bancs, s’intenta arreglar aquest desgavell amb 
una operació que sota aquest títol, pagament de proveïdors, lo que està fent de manera 
clara és això, transferir recursos de l’administració en els bancs, i perden els ciutadans 
perquè els serveis que prestarà aquest Ajuntament els propers anys, queden 
completament hipotecats, condicionats, disminuïts i reduïts també amb aquesta 
operació, per tant perden els ciutadans, a llarg termini a demés, amb una operació que 
condicionarà completament la vida d’aquest Ajuntament, i de tots els ajuntaments de 
l’Estat, els condicionarà greument en quant a una incapacitat de poder prestar els serveis 
que els ciutadans necessiten, més ara en temps de crisi, queden completament, queden 
buidats de marge polític els ajuntaments amb aquesta operació, per tant Sr. Martínez, no 
simplifiqui, no manipuli. Nosaltres evidentment no estam en contra de que cobrin els 
proveïdors, lo que estam en contra és de la manera en que se fa, d’una operació que 
comporta, que guanyen els que darrerament sempre estan guanyant, que són els bancs, i 
perden, això si que també darrerament, com sempre perden els ciutadans, no simplifiqui, 
no manipuli Sr. Martínez dient que nosaltres estam en contra de que cobrin els 
proveïdors, estam en contra de la manera en que s’ha orquestrat el pagament en aquest 
proveïdors, aquesta manera que implica, implica totes aquestes qüestions que acabo 
d’esmentar, assistim, és una operació més que s’emmarca dins la deutocràcia, 
augmentar. Lo primer de tot que ha de fer l’administració és tornar el deute, augmentar 
la seva càrrega financera i transferir aquests recursos en els bancs. A demés uns bancs 
que tindran un aval de primera categoria, se retindran les participacions de l’Ajuntament 
en els ingressos de l’Estat, l’Estat no enviarà doblers a l’Ajuntament si  l’Ajuntament de 
Palma no compleix amb els requisits de l’operació, per tant aquí els bancs tenen un aval 
que se pot catalogar també de primera categoria. En definitiva, una injustícia que els 
ciutadans hagin de pagar el desastre en la gestió dels bancs els darrers anys, que per cert 
queda, aquest desastre ha quedat sense cap responsable, una cosa que també jo crec que 
des de la ciutadania no s’entén, i jo crec que avui dia 15 de maig, crec que és evident 
que hi ha molts de ciutadans que no entenen res, no entenen com podem haver arribat en 
aquesta situació, com podem haver arribat en aquest tipus d’operacions que guanyen els 
de sempre que són els bancs, i perdem la resta de ciutadans, i això en el carrer el 
descontent és manifest, i aquesta operació està emmarcada dins, aquesta operació del 
Reial Decret 4/2012 està emmarcada dins aquest, dins aquest, dins aquesta manera de 
fer les coses, i dins aquest descontent que tenen els ciutadans. Un Pla d’Ajust també, ja 
per acabar, simplement en que evidentment queden recollides tota una sèrie de mesures, 
de manera bastant genèrica, però que precisament perquè és genèric permet a 
l’administració dins la reducció de l’estructura administrativa, dins la racionalització de 
les empreses públiques, hi caben moltíssimes de mesures que realment no estan 
plasmades en el paper, això també a nosaltres lògicament, en quant a lo que té de 
detriment en la prestació dels serveis municipals també ens preocupa enormement, 
aquests 100 milions que haurem de tornar amb uns interessos de a prop del 7%, 
transferint recursos dels ciutadans en els bancs en aquest cas. Per tot això, no per lo que 
deia el Sr. Martínez, no perquè estiguem en contra de que cobrin els proveïdors, sinó per 
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tot això altre és per lo que avui votarem en contra de, en coherència la votació en contra 
del Pla d’Ajust avui també votarem en contra d’aquesta operació que autoritzem avui. 
Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres primer mostrar la satisfacció perquè avui possibilitem 
que els proveïdors, que vostès varen deixar de pagar, puguin cobrar. Miri, Sr. Martínez, 
la diferència entre vostè i jo és que quan vostè parla no dona dades mai, i les dades que 
dona no les sustenta amb certificats o informes de funcionaris, etcètera, etcètera, i quant 
jo aporto dades sempre estan certificades per un funcionari, per exemple en aquest cas 
la intervenció. Miri, nosaltres no hem dit que no hi hagi cap factura nostra, jo des de 
luego jo no ho he dit mai, nosaltres lo que hem dit és que del certificat que va aportar 
aquí la intervenció, el 99,87% de les factures no estaien vençudes el dia de les eleccions. 
Això vol dir que no hi havia l’obligació de pagar-les, perquè encara no havien vençut, 
evidentment que n’hi havia més que estaien de la legislatura anterior, però això és tant 
com dir que l’interventor certifica que nosaltres pagàvem en temps i forma, això és 
exactament lo que diu, i de fet no varen trobar proveïdors de l’anterior legislatura que 
sortissin pels mitjans protestant perquè no cobressin, no n’hi havia, perquè nosaltres 
pagàvem. Això vol dir que nosaltres ho varem deixar bé i que hi havia una situació 
absolutament controlada? No, nosaltres tenim un problema a tresoreria, que ens feia fer 
molts d’equilibris, bàsicament substanciat perquè la Comunitat Autònoma ens devia, i el 
Consell, ens devien molts de doblers, la diferència és que nosaltres varem poder allargar 
fins al final de la legislatura pagant en els proveïdors, sense haver de reclamar amb 
mesures més expeditives, el deute a la Comunitat i en el Consell, i la diferència entre 
vostès i nosaltres és que vostès s’han estimat més no pagar als proveïdors, antes de 
reclamar aquest deute a la Comunitat i en el Consell per mesures més expeditives, o per 
camins més expeditius, això és la diferència, no n’hi ha més. Perquè des de 7 milions 
que vostè acaba de recordar, que ens varem endeutar el mes de setembre, segons 
certificat de la intervenció, certificat, no ho dic jo, el 99,8, el 98,7% de les factures no 
estaien vençudes, i el certificat, certificat de la intervenció d’aquest endeutament de 100 
milions d’euros, el 99,87% de les factures no estaien vençudes el dia de les eleccions, i 
deu esser així, deu esser així perquè quant han hagut de posar com a documentació a 
l’ordre del dia d’avui el llistat de les factures apareixen totes les dades excepte la data de 
la factura i la data d’entrada, que era obligatòria segons el Reial Decret Llei 4/2012, 
l’article 3. Era obligatori, i no apareix aquesta dada en el llistat de factures. Perquè? 
Home, suposo que perquè no puguem certificar aquest 99,87% de factures que no 
estaien vençudes en el dia de les eleccions. Vol dir això que nosaltres ho havíem fet tot 
bé? No, no ho vol dir això, vol dir que a duras penas nosaltres pagàvem com podíem. I 
no li vull tornar recordar els 100 milions d’euros que l’Equip de la Sra. Cirer i el Sr. 
Rodrigo Santos varen deixar compromesos i sense pressupostar, i quant jo dic 100 
milions d’euros compromesos i sense pressupostar, les desglosso i dic exactament a que 
corresponia cada milió d’euros, i aquí hi ha per exemple Palau de Congressos, la façana 
marítima, etcètera, etcètera, etcètera, fins arribar a 100 milions d’euros, però no les dic 
de manera gratuïta, no les dic de manera gratuïta, poso nom i llinatges a cadascun d’ells. 
I, jo que parla de trens, l’únic tren que no està aturat és el de l’AVE Galícia Sr. 
Martínez, que ens han pres els doblers pel Consorci de la Platja de Palma i els han duit 
allà. Nosaltres ens abstindrem en aquest punt, perquè creiem que tot el seu discurs és 
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fals, és fals, a demés ha generat dubtes damunt la legalitat, ja ho varem dir a l’anterior 
plenari, damunt la legalitat de determinades factures, nosaltres evidentment no volem 
entorpir aquest procediment perquè els proveïdors puguin cobrar, ens sembla bé, i per 
això ens abstenim. Evidentment, ho desvinculem del Pla d’Ajust perquè el Pla d’Ajust 
se concreta amb unes mesures, que forçosament hauran de tenir traducció a acord 
d’aquest plenari, i ja les discutírem o proposàrem alternatives quan s’hagin de proposar 
aquestes mesures previstes en el Pla d’Ajust. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Amem, miri, Sra. Calvo li xerraré a vostè. Aquest Govern, Sra. 
Calvo aquest Govern no necessita xerrar malament de vostè per tapar cap ineficàcia, 
perquè estam fent feina, estam fent feina a totes les àrees, i podria començar a xerrar la 
feina que fa la Sra. Crespi, la feina que fa el Sr. Navarro, la feina que fa el Sr. Vallejo, la 
feina que fa la Sra. Ferriol, la feina que fa la Sra. Llobera, la feina que fa el Sr. Valls, la 
feina que fa el Sr. Sansó, Sr. Gijón, el Batle, la Sra. Fernández, els he diré tots que ara 
estam en el Ple, la Sra. San Gil, Sr. Garau, Sr. Gilet, i el Sr. Reus que està en millor lloc. 
Miri, no necessitem Sra. Calvo xerrar, a la Senyora perdoni Fornari i la Sra. Soto. 
Aquest Govern Sra. Calvo no necessita xerrar malament de vostè, ja li dic, no necessita, 
ja sap el dit, del pont de plata, nosaltres a vostè li donam aqüeducte de plata. Ara bé, 
Sra. Calvo miri jo amb aquest tema de les factures, el tema de crítica cap a vostè va 
esser de perfil molt baix, fins que no sé perquè el Sr. Alcover té interès de dir que 
aquestes factures, que no se puguin pagar és culpa nostre, és a dir és qualque cosa que jo 
no puc entendre. Miri, a jo no m’agrada haver d’endeutar l’Ajuntament bancariament en 
100 milions d’euros per pagar les Calvo factures pendents, no, les Calvo factures les 
haurien d’haver pagades vostès. Miri, no és que ens deixessin les factures sense doblers, 
amb la caixa buida, és que ni tan sols ens varen deixar pressupost. Miri, com a mínim de 
l’Ajuntament no ha anat a cercar, de l’Ajuntament, dels 65 milions d’euros que hem de 
demanar, 16 milions no tenien pressupost, 16 milions d’euros no tenien pressupost. 
Avui és dia 15, avui pareix que és un dia que els indignats fan festa, pues miri jo som un 
indignat, jo, els polítics que no volen assumir la seva responsabilitat m’indigna, 
m’indigna. Les factures són de vostès, i sortiran i se podran pagar perquè el Govern del 
Partit Popular té una alternativa, si fos per vostès no tenen cap. Quina alternativa diu 
vostè Sr. Verger? Quin missatge li vol fer arribar als proveïdors? Quin és ? Bla, bla, bla, 
bla, bla, bla, bla, vostès no surten del bla, bla, bla, bla, bla, bla, bla, nosaltres fem feina 
per posar a la velocitat que toca aquest tren que el varem trobar aturat, si el mira vostè el 
tren que el varem trobar aturat,  que hem posat en marxa i és vera que no va a la 
velocitat que ens agradaria, i estam fent esforços, perquè pugui anar a la velocitat. Vostè 
critica qualque cosa que no va criticar el setembre, Sr. Verger, el setembre varen firmar 
en el 6,5. Que critica ara? No tenen discurs, no tenen alternativa, no tenim oposició, i 
aquest Govern és un Govern que malgrat té majoria absoluta, té 17 regidors, no ha de 
menester xerrar amb l’oposició, vol arribar a consensos amb l’oposició perquè vivim 
Sra. Calvo una situació excepcional en el nostre país. No volem esser Grècia, no volem 
esser Grècia, no hem de menester criticar la Sra. Calvo, no volem criticar a cap de 
vostès. Vostès xerren del Pla d’Ajust, hem canviat el seu, el seu proposava incrementar 
l’IBI en els ciutadans de Palma un 50% durant aquesta legislatura, i nosaltres no 
plantegem incrementar l’IBI un 50% aquesta legislatura, pues això era el pla seu per 
tornar 40 milions d’euros. Nosaltres per tornar 100 milions d’euros més els seus 40 ho 
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canviem, i no plantegem, i no plantegem això. Miri, guanyen, que guanyen els bancs, 
Sr. Verger, guanyen els proveïdors, a partir del dia 31 de maig rebran uns doblers que fa 
molt de temps que esperen, si hi ha factures del 2007 i factures del 2008 i factures del 
2009. Jo si hagués estat a l’oposició és que no hagués dit res, jo no entenc, Sra. Calvo 
me dirigeixo a vostè, teòricament és la portaveu, jo se que el Sr. Alcover està més amb 
un tema personal i tal, me dirigeixo a vostè, vostè ha de tenir altures de mira, jo la vaig 
tenir a molts de temes que me va plantejar quan era portaveu a l’oposició, molts, per 
això me vull dirigir a vostès. Bé, acabant, avui és un bon dia, al manco pels proveïdor 
municipals, perquè reben una bona notícia, que durant una setmana el Batle anirà 
firmant els préstecs que ens toquen i mirarem de fer una modificació de la situació que 
ens varem trobar, Sr. Alcover si el seu objectiu era posar el color del PSOE a les 
comptes corrents municipals, li he de dir que ho ha va aconseguir, les va deixar totes de 
color vermell. Moltes gràcies Sr. Isern.” 
  
1. Proposta d’aprovació d’operació d’endeutament a llarg termini conforme al 

Reial Decret llei 4/2012, de 24 de febrer. 
 
Vist els informes d’Intervenció i de Tresoreria que diuen: 
 

“INFORME D’INTERVENCIÓ 
 
De conformitat amb el que estableix l'article 214 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i article 4 del Reial Decret 
1174/1987, de 18 de setembre, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d'Administració local 
amb habilitació de caràcter nacional, en relació amb l'expedient de sol · licitud de concertació d'una 
operació de crèdit a llarg termini conforme al Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, emet el següent 
informe, 
 
ANTECEDENTS 
 
PRIMER. Que amb data  límit 15 març 2012 es va remetre per aquesta entitat local, per via telemàtica i 
amb signatura electrònica, a l'òrgan competent del Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, una 
relació certificada de totes les obligacions pendents de pagament amb els requisits que estableix l'article 2 
del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d'informació i 
procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les 
entitats locals i comprensiva de la informació continguda en l'article 3.1 de la mateixa norma. 
 
SEGONA. Que aquesta certificació va ser expedida per aquesta Intervenció i que es va informar de la 
mateixa al Ple de la Corporació en data 30 de març de 2012.  
 
TERCER. Que, segons els articles 4 del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, els contractistes que no 
figuraven en la relació certificada del punt anterior, van sol·licitar l'emissió de certificats individuals a 
aquesta entitat local. 
 
QUART. Que per aquesta Intervenció es van expedir els corresponents certificats individuals en els 
termes i amb el contingut previst en l'article 3 del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, en el termini 
de 15 dies naturals des de l'entrada de la sol·licitud en el registre de l'entitat local. Transcorregut 
l'esmentat termini sense que s'hagués rebutjat la sol·licitud, es va entendre reconegut el dret de cobrament 
per silenci positiu en els termes previstos a la sol·licitud. 
 
CINQUÈ. Que per aquesta Intervenció, en els cinc primers dies hàbils de cada mes, s'ha comunicat al 
Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques una relació de les sol·licituds de certificats individuals 
presentats, els certificats expedits, els rebutjats i les sol·licituds no contestades, corresponents al mes 
immediatament anterior, permetent als contractistes consultar la seva inclusió en aquesta informació 
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actualitzada i donant-los a conèixer la informació que els afecta amb respecte a la normativa de protecció 
de dades de caràcter personal. 
 
SISÈ. Que amb data límit 29 març 2012, per aquesta Intervenció, es va elevar al Ple de la corporació local 
un pla d'ajust en els termes continguts en l'article 7 del Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual 
es determinen obligacions d'informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals. 
 
SETÈ. Tenint en compte que la valoració de l'esmentat Pla d'Ajust per part del Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques, ha estat favorable, 
 
A la vista d'això, emet el següent INFORME 
 
PRIMER. Conegudes després dels enviaments anteriors les factures que entren en l'operació es 
contrastarà amb l'import màxim disponible en el mecanisme de finançament, i, si s'escau, s'aplicarien els 
criteris de prelació de les obligacions pendents de pagament segons la seva antiguitat, la condició 
de PIME o la judicialització de la factura, segons es fa constar en l'informe de Tresoreria. 
 
SEGON. Conegut l'import total de les obligacions pendents de pagament, de conformitat amb el que 
estableix l'article 10 Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determina obligacions 
d'informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament per al pagament als 
proveïdors de les entitats locals, la sol·licitud d'endeutament correspon al Ple de la Corporació i s'ha 
d'efectuar en els quinze primers dies de maig. 
  
TERCER. En el cas que l'operació d'endeutament es destini, totalment o parcialment, a la cobertura 
d'obligacions que van quedar pendents d'aplicar a pressupost, aquestes s'hauran de reconèixer en la seva 
totalitat en el pressupost vigent per a 2012, amb càrrec a l'import que correspongui del total finançat. 
 
QUART. La generació de romanent de tresoreria negatiu per a despeses generals en el període 
d'amortització d'aquella operació d'endeutament comportarà la prohibició de realitzar inversions noves en 
l'exercici següent finançades amb endeutament, siguin aquestes materials, immaterials o financeres, 
directes, o indirectes a través de subvencions concedides a entitats dependents. 
 
CINQUÈ. Característiques de l'Operació d'endeutament que pretén concertar: 

- L'import de l'Operació d'endeutament és de 100.705.561,11 € 
- Termini de l'operació:10 anys amb 2 de carència  
- El cost financer de l'operació és:el equivalent al cost de finançament del Tresor més un marge 

màxim de 115 punts bàsics més un marge d’intermediació d’un màxim de 30 punts bàsics segons 
el punt setè del Acord de la Comissió Delegada del Govern per Assumptes Econòmics de 1 de 
març, per establir un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les entitats 
locals 
Per tot això s'informa favorable respecte a l'aprovació de sol·licitud d'endeutament per import de 
100.705.561,11 € de conformitat amb el Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es 
determina obligacions d'informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals. 

 
                                           INFORME DE TRESORERIA 
 
Tenint en compte que el Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determina obligacions 
d'informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament per al pagament als 
proveïdors de les entitats locals, aquesta Tresoreria, emet el següent,  
                                                           INFORME 
 
PRIMER. L'article 8 Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determina obligacions 
d'informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament per al pagament als 
proveïdors de les entitats locals, estableix el mecanisme de finançament previst en aquesta normativa. 
Segons el punt vuitè del Acord de la Comissió Delegada del Govern per Assumptes Econòmics de 1 de 
març, per establir un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les entitats locals, els 
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fons necessaris per al funcionament del present mecanisme provindran de les entitats de crèdit que 
voluntàriament participin en el finançament del mateix. 
L'Institut de crèdit Oficial actuarà com a agent amb la col·laboració de les entitats de crèdit que 
s'adhereixin. 
 
SEGON. Es poden establir com a criteris per prioritat de pagament, entre altres, els següents: 
 
a. L'antiguitat de l'obligació pendent de pagament. 
 
b. Els qui tinguin naturalesa de petita i mitja empresa o d'autònom. Entre elles tindran preferència les 
obligacions pendents de pagament més antigues sobre les més recents. 
 
c. Que es tracti d'una obligació pendent de pagament la exigibilitat s'hagi instat davant dels Tribunals de 
Justícia abans de l'1 de gener de 2012. 
 
TERCER. L'abonament a favor del contractista comporta l'extinció del deute contret per l'entitat local 
amb el contractista pel principal, els interessos, costes judicials i qualssevol altres despeses accessoris. 
 
Sent aquesta una de les possibles mesures que alleujarien la falta de liquiditat existent, i que permetria 
anar pagant als proveïdors relacionats.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans, el següent:  
 
“Atès que en data 30 d’abril de 2012 es va rebre informe favorable del Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques sobre el Pla d’Ajust elaborat per aquesta entitat 
local. 
Atès que en data 7 de maig de 2012 es va emetre informe d’Intervenció en relació amb 
el procediment. 
Atès que en data 7 de maig de 2012, es va emetre informe de Tresoreria en relació amb 
l’establiment dels criteris per prioritat de pagament. 
 
D’acord amb el apartat k) del punt III.a.2 Hisenda, de les competències específiques del 
regidor de l’àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, del Text Refós del Decret 
d’Organització dels Serveis Administratius de l’Ajuntament de Palma, número 5309, de 
26 de març de 2012, s’eleva al Ple la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar la sol·licitud de concertació d’una operació d’endeutament per 
la cancel·lació d’obligacions vençudes, líquides i exigibles segons els termes de 
l’article 2 del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, pel que es determinen 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament per al pagament de les obligacions pendents de les entitats locals. 
 
SEGON.- Remetre una còpia de l’expedient tramitat a l’òrgan competent del 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
TERCER.- Facultar al Batle – President de la Corporació, tan àmpliament com en 
dret procedeixi, per a la realització de tots els tràmits que fossin necessaris o 
convenients amb vista a l’execució del que s’ha acordat, així com per atorgar, en el 
seu moment, els corresponents documents de formalització.” 
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S’APROVA per 16 vots a favor (PP), 9 abstencions (PSOE) i 3 vots en contra 
(PSM-IV-ExM). 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària general del Ple 
 
 


